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Pedagogická fakulta MU         Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2023/2024 

Č. j. MU-IS/324410/2023/2242350/PdF-1 

 

Zápis z 3. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 5. prosince 2023 

(od 14:00, Konferenční a relaxační místnost RUV) 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora:    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 (přítomno celkem 16 senátorek a senátorů) 

 

Omluveni: 

 

 

   

Hosté:  

 

 

Zapisovatel: 

Mgr. David Košatka  

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.  

doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

PhDr. Mgr. Dana Zámečníková, Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D. 

Mgr. Iva Frýzová 

Mgr. Jiří Mihola, Ph.D. 

Mgr. Petr Kamenický, Ph.D. 

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

 

 

Mgr. Miroslav Jurčík 

Mgr. David Košatka 

Mgr. Bc. Dominik Levíček  

Bc. Vojtěch Antoš  

Dominik Justin Zelinka 

Michaela Skalníková 

Mgr. Pavla Žáková 

Karel Frnka  

 

 

 

 

 

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. 

Ph.D. doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D. 

Mgr. Petra Vystrčilová, Ph.D. 

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D.  

prof. PhDr. Tomáš Janík, Ph.D., M.Ed. 

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D. 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

Ing. Šárka Kvizdová 

Mgr. Jan Šplíchal 

 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.  

Mgr. Anastasija Sokolova, Ph.D.  

 

 

Mgr. Pavel Sochor, Ph.D. 

Bc. Ondřej Voráč  

Nela Chalupová  
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Návrh programu zasedání senátu: 

 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 2. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024 

3. Schválení úpravy Volebního řádu AS PdF MU 

4. Doplnění členů/členek obvodní volební komise za PdF MU 

5. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v cizojazyčných navazujících 

magisterských studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 

2024/2025 

6. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v navazujících magisterských studijních 

programech na PdF MU platných pro akademický rok 2024/2025 

7. Různé 
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1. Schválení programu zasedání 

 

Sen. Levíček zahájil 3. zasedání AS PdF a přivítal vážené senátorky, senátory a hosty. Na 

dnešním zasedání zastupuje předsedu Adama, který se ze zdravotních důvodů nemohl zúčastnit. 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Frnka a sen. Vrubel jako skrutátory 

3. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024. 

Pro: 16; proti: 0, zdrželo se: x; 

 

AS PdF MU schvaluje program 3. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024. 

Pro: 16; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

 

2. Schválení zápisu z 2. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024. 

 

Sen. Levíček neobdržel žádné připomínky k zápisu. 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 2. zasedání AS PdF MU v akad. 

roce 2023/2024. 

 Pro: 16; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

 

3. Schválení úpravy Volebního řádu AS PdF MU  
 

Sen. Levíček: Tento bod je třeba probrat z důvodu prodlouženého mandátu současného 

složení AS PdF MU.  

Sen. Mihola stručně představil navržené změny ve Volebním řádu. Úprav se zúčastnili 

všichni členové komise vč. Dr. Smutné z velkého senátu MU. Na předloženém znění 

panovala shoda. Mustrem byl celouniverzitní řád senátu. Proto je text na některých místech 

více formální. Změny byly spíše sémantického charakteru. Poděkoval sen. Vrubelovi za 

podnětné návrhy. 

Sen. Vrubel požádal, aby se dalšího jednání, kdy bude Volební řád představován komisi 

velkého senátu, účastnil předseda, potažmo místopředseda, na které budou směřovány 

případné dotazy. 

Děkanka Koryčánková bude ráda, když bude na dalším zasedání senátu MU přítomen někdo 

z legislativní komise. 
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Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje úpravy ve Volebním řádu AS PdF MU.  

 

Pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

 

4. Doplnění členů/členek obvodní Volební komise za PdF MU 

 
Sen. Levíček: Komisi je třeba doplnit kvůli rezignaci předsedy Zdeňka Hodise a Ondřeje 

Linga. Současní členové, respektive členky budou pokračovat a nyní je třeba schválit 

předsedu a dalšího člena. S nominací souhlasí doc. Jiří Havel a Jonáš Peterka.  

Sen. Vrubel: Nejdůležitější úkol komise bude organizovat volby do nového senátu. Ten má 

poté povinnost zvolit novou volební komisi a stará volební komise přestane fungovat. Tzn., že 

členové budou fungovat přibližně do konce jarního semestru. 

Sen. Kratochvílová doplnila, že bylo osloveno mnoho lidí, ale z hlediska časové vytíženosti 

nesouhlasili s nominací.  

 

Vydáno 16 hlasovacích lístků 

Jiří Havel 15 hlasů 

Jonáš Peterka 16 hlasů 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje jako nové členy obvodní volební komise PdF 

MU doc. Jiřího Havla (jako předsedu komise) a Jonáše Peterku. 

Pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

 

 

5. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v cizojazyčných navazujících 

magisterských studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 

2024/2025 

 

Na zasedání dorazil sen. Antoš. 

 

Prod. Vystrčilová stručně připomněla, jak probíhá přijímací řízení do cizojazyčného 

navazujícího magisterského studijního programu. Zůstává v platnosti poplatek 2 400 Eur. 

Momentálně je v tomto programu 8 studujících.  

Sen. Levíček se zeptal na kapacity a předpokládaný počet přihlášených 

Prod. Vystrčilová: Ideální je skupina kolem 15 studujících. 

Sen. Vrubel měl dotaz, proč se ve vztahu k inflaci nezvyšovaly poplatky. 

Prod. Vystrčilová reagovala, že tuto otázku neprobírali a cenu nechali stejnou. 

Sen. Košatka: Může se jednat i o konkurenceschopnost s FF, se kterou se dlouhodobě o 

studenty přetahujeme. 



5 
 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu v 

cizojazyčných navazujících magisterských studijních programech na Pedagogické fakultě 

Masarykovy univerzity platných pro akademický rok 2024/2025. 

Pro: 16, proti: 0, zdržel se: 1.  

 

 

6. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v navazujících magisterských studijních 

programech na PdF MU platných pro akademický rok 2024/2025  

Prod. Káňa poděkoval, že senát poctivě pročetl podmínky. Podmínky doznaly několika drobných 

změn. V rámci změn došlo ke zrušení přijetí na základě průměru. Jednalo se o diskriminační kritérium, 

protože zvýhodňovalo absolventy fakulty. Na to byla PdF upozorněna i univerzitou. Průměr 1.5 byla 

státem daná hranice na červený diplom. Uvažovalo se o snížení hranice na 1.2, ale ani toto nevnímali 

jako optimální cestu. Jedná se tedy o snahu otevřít studium více uchazečům. Připomněl, že se bavíme 

pouze o 3 neučitelských programech, kterých se to týká. 

Sen. Žáková byla šokovaná, že k něčemu takovému došlo. Loni se tento bod rozebíral a z úst několika 

členů AS zaznělo, že je skvělé, že to pro studenty děláme, konkrétně, že podporujeme motivace 

studujících, kteří na PdF 3 roky studovali, aby studovali nadále. 

Prod. Káňa: Toto kritérium je napadnutelné. 

Děkanka Koryčánková potvrdila, že v rámci přijímacího řízení na logopedii byla kapacita programu 

naplněna absolventy s červeným diplomem. Takový postup byl na hraně zákona. Kvůli této situaci se 

sešla odvolací komise a PdF byla obviněna z nerovnosti v podmínkách v rámci přijímacích řízení. 

V současné době katedra Logopedie nemá možnost přijmout více studujících. 

Sen. Skalníková vidí jako možnost snížení průměru na 1.2. Hodně jejich spolužaček motivoval 

studijní průměr k tomu, že nebudou muset dělat přijímačky na nMgr. 

Prod. Káňa reagoval, že se stále bavíme o jedné katedře. Přišlo by mu nefér, aby se na tom svezly 

ostatní katedry. 

Sen. Košatka měl dotaz, jestli by snížení průměru na 1.2 bylo nediskriminační. Vnímá, že by se 

problém pouze odsunul. 

Prod. Káňa: řešení by to nebylo. 

Sen. Zelinka byl jeden z těch, co dělal přijímačky zbytečně. Nikdo nepředvídal, že by tato situace 

mohla nastat, respektive nikdo mu nebyl schopen říct, kolik studujících z Bc. se hlásí do nMgr. 

Děkanka Koryčánková nikdo nemůže vědět, kolik studujících bude pokračovat. 

Sen. Sokolová nevnímá jako řešení snížit laťku na 1.2. 

Sen. Kamenický se na problém dívá z opačné perspektivy, a sice, kdyby někdo z PdF MU chtěl jít 

studovat např. do Prahy, ale ze stejného důvodu by mu nebo jí to nebylo umožněno. 

Sen. Košatka vnímá, že už samotný test na nMgr. Může být svým způsobem výhodnější absolventy 

bc. Studující skládají test ze znalostí, na které jsou systematicky připravováni, v bezpečném prostředí 

fakulty, kterou 3 roky navštěvovali. Přijímání na základě průměru vnímá jako nadbytečné. 

Petr Šimík: Jedná se o diskriminační opatření. On sám je pro odstranění. 

Sen. Vrubel znovu poukázal na faktor, že je možné že se studujícím nepovede test na nMgr. protože 

zrovna nemá svůj den nebo se třeba špatně vyspí. Navrhoval by proto zrušit i bonifikace do 

bakalářských programů, jako jsou matematické olympiády. 

Sen. Najvar: Matematické olympiády nepochází z konkrétní fakulty a fungují na úrovni celé ČR. 

Navíc tato bonifikace vychází i z kritérií rektorátu. Nevnímá jako dobrý signál pro lidi zvenčí, aby byl 

kritériem pro přijetí průměr. 

Děkanka Koryčánková dodala, že se PdF MU ocitla před soudním sporem a je třeba toto téma řešit. 
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Sen. Žáková: Nelíbí se jí, že prod. Káňa a potažmo vedení v této diskuzi takto vyčlenilo neučitelské 

programy. Nelíbí se ji ani, že Petr Šimík řekl, že je třeba toto kritérium zrušit. To ji na Pedagogickou 

fakultu připadá jako nepedagogické řešení. Dohledala si také zápis ze zasedání, kdy se toto řešilo, a 

našla, že tento bod byl přijat pozitivně. 

Prod. Káňa dovysvětlil, že sám byl zastáncem tohoto mechanismu, ale jen do doby, dokud byl 

funkční. V současné chvíli je bod diskriminační a na hraně zákona.  

Sen. Jurčík se zeptal, jestli je třeba tento mechanismus rušit plošně. 

Prod. Káňa: Jednalo by se o zbytný paragraf pro paragraf. 

Petr Šimík dodal, že se bavíme o legislativě. Zrušit diskriminační opatření vychází jako apel 

z rektorátu.  

Sen. Skalníková má pocit, že je stále interpretováno, že SKAS chtějí zanechat hranici 1.5. Znovu 

podotýká, že chtějí jako řešení 1.2. Problém by se odstranil a zůstal by motivační prvek.  

Prod. Káňa to pochopil, ale pořád je to špatný signál na venek, protože brzy i s tímto průměrem 

můžeme řešit stejný problém.  

Sen. Skalníková to nevnímá jako špatný signál ven, ale dovnitř. 

Petr Šimík: Ten problém přetrvá. MUNI se tento mechanismus snaží odstraňovat na univerzitní 

úrovní. 

Prod. Lollok dohledal případ z historie, kdy byl rektor univerzity žalován za tento diskriminační 

mechanismus. 

Sen. Najvar by chtěl zpochybnit předpoklad, že univerzita má zájem, aby studenti pokračovali. To je 

přání studujících. Od univerzity není zájem, aby měli studenti, kteří chtějí pokračovat, výhodnější 

vstupní podmínky. 

Sen. Vrubel se podíval na PřF, která přijímá své bakalářské studenty do nMgr do průměru 2.0. 

Prod. Káňa: To ale není cesta, kterou MU podporuje. 

Sen. Žáková navrhla, aby se o bodu nehlasovalo, protože vidí, že by byla studentská komora komorou 

akademických pracovníků přehlasována. 

Děkanka Koryčánková by návrh na odložení hlasování podpořila.  

 

Sen. Levíček vyhlásil přestávku 

 

Sen. Mihola opustil zasedání 

 

Prod. Káňa po přestávce shrnul situaci s odstraněním průměru 1.5, jako kritéria pro přijetí uchazeče. 

Sám nevnímá jako argument, že pokud se takto chovají jiné fakulty, budeme to dělat stejně. Rád by 

přemýšlel o jiných motivačních prvcích.  

Sen. Frnka měl dotaz, jestli u oborů, u kterých je převis, není možné přidat další test? Postupovat 

stejným systémem, kdy státnicový test bude zároveň sloužit jako uchazečský test. 

Sen. Skalníková měla dotaz, proč to tedy není striktnější na úrovni univerzity? 

Prod. Káňa: Na PřF je to průměr na 2.0 pro všechny uchazeče bez ohledu na výchozí fakultu. 

Reagoval tak na podnět sen. Vrubela, ke kterému o přestávce dohledal více informací. 

Sen. Levíček chce dát hlasovat o tom, jestli budeme o bodu hlasovat dnes nebo na mimořádném 

zasedání. 

Sen. Najvar se zeptal, jestli se ale do příštího zasedání předpis změní. 

Prod. Káňa: Předpis bude předložen stejně. 

Sen. Vrubel vidí benefit v tom, že by třeba byla nalezena větší shoda. 

Sen. Kamenický si neumí představit, co by mělo být ještě dalšího řečeno. Diskuze je o legislativní 

rovině. 

Sen. Žáková neví, jak postupovat. Vnímá, že ji není umožněno bojovat za zájmy studujících, kteří si 

je sem zvolili.  

Sen. Najvar: Nelíbí se mu, jak je tato diskuze vedena, tedy akademická komora versus komora 

studujících.  
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Sen. Skalníková hovořila o tom, že motivační benefity by musely být rovnocenné pro všechny. Nemá 

ani pocit, že test odráží motivaci pro to, obor studovat. 

Petr Šimík si umí představit, že u přijímacího řízení by bylo možné nabízet více termínů pro všechny. 

Prod. Káňa si myslí, že tyto dobré nápady by měly zaznít především na programové radě. 

Sen. Zámečníková si neumí představit, jak by s ohledem na počty uchazečů bylo možné stihnout 

motivační pohovory. 

Sen. Žáková měla dotaz, kolik členů vedení se někdy podívalo na test, který je na nMgr. obor 

logopedie. Kritéria v testu nevnímá jako dobrá.  

Sen. Kratochvílová vnímá jako důležité hájit zájmy studujících, ale ne za hranou legislativy. 

 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty stahuje bod č. 6 z programu svého zasedání.  

 

Pro: 2, proti: 6, zdrželo se: 7. 

 

Sen. Žáková opustila zasedání. 

Sen. Skalníková opustila zasedání. 

Sen. Vrubel nehlasoval. 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu v 

navazujících magisterských studijních programech na Pedagogické fakultě Masarykovy 

univerzity platných pro akademický rok 2024/2025.  

 

Pro: 12, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

 

7. Různé 

 

Sen. Levíček by se rád usnesl nad hledáním nových motivačních prostředků. Navrhl 

následující: 

 

Akademický senát PdF MU vybízí vedení PdF k hledání nových motivačních prostředků 

v průběhu studia a k možnostem inovace v přijímacích řízení. 

 

Sen. Najvar nerozumí tomu, k čemu vedení vyzýváme, když jsme s vedením ve shodě. 

Děkanka Koryčánková v tom nevidí rozpor a vnímá to jako závazek optimalizace a hledání 

cest.  

Sen. Najvar upravil formulaci, protože nevidí nesoulad s tím, co vedení chce dělat. 

 

Akademický senát PdF MU doporučuje vedení PdF aby hledalo nové cesty v tématu 

přijímacího řízení. 

 

Pro 14, proti, 0, zdržel se: 1. 

 

Sen. Vrubel by byl rád, zda by bylo možné studující logopedie informovat o tom, že ke 

změně došlo. 
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Sen. Žáková se vrátila na zasedání 

 

Sen. Žáková si přeje, aby bylo studujícím vysloveně sděleno, že průměr již nehraje roli. 

 

Sen. Najvar se díval na harmonogram na dalšího zasedání, které má být v době brněnských 

prázdnin. Byl by pro to, aby se termín posunul. 

Sen. Levíček slíbil projednání s předsedou AS.  

Sen. Jurčík navázal na poslední zasedání a sdělil stručně výsledek ankety, týkající se 

orientačního týdne. Nejvíce byla preferovaná možnost pro orientační týden, v kratší nebo 

delší formě. 

Prod. Káňa rozeslal podobný dotazník mezi vyučující. 

Děkanka Koryčánková pozvala AS na rozsvěcení Vánočního stromu na PdF. 

Sen. Levíček zakončil zasedání. 

 

Zapsal: Mgr. David Košatka 5. 12. 2023 

Schválil: Mgr. Bc. Dominik Levíček, místopředseda AS PdF MU 23. 12. 2023 
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Usnesení z 3. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Frnku a sen. Vrubela jako 

skrutátory 3. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024. 

 AS PdF MU schvaluje program 3. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 2. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2023/2024. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje úpravy ve Volebním řádu AS PdF MU. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje jako nové členy obvodní volební komise 

PdF MU doc. Jiřího Havla (jako předsedu komise) a Jonáše Peterku. 

  Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu 

v cizojazyčných navazujících magisterských studijních programech na Pedagogické fakultě 

Masarykovy univerzity platných pro akademický rok 2024/2025. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu 

v navazujících magisterských studijních programech na Pedagogické fakultě Masarykovy 

univerzity platných pro akademický rok 2024/2025. 

 Akademický senát PdF MU doporučuje vedení PdF aby hledalo nové cesty v tématu 

přijímacího řízení. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


